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Møde med skolebestyrelsesformænd og skoleledere den 18. maj 2021 kl. 17:00 – 
18.30. 
 
Til stede: 
 
Skole  Formand   Skoleleder 

BAKKEGÅRDSSKOLEN Ane Palsberg    Rikke Michan  

DYSSEGÅRDSSKOLEN Anne Dannisboe Iversen   Lene Hjorth  

GENTOFTE SKOLE Mette Bering Holm   Peter Hartvig 

HELLERUP SKOLE Kim Ege Møller   Lasse Reichstein  

MAGLEGÅRDSSKOLEN Lise Balstrup   Niels Munch Andersen 

MUNKEGÅRDSSKOLEN Søren Skjerbek  Anne Sofie Stevnhoved  

ORDRUP SKOLE Michala Røder  Anne Bergstein  

SKOVGÅRDSSKOLEN Cecilie M Hansen  Jan Eirik Olsen  

SKOVSHOVED SKOLE Morten Damgaard  Kenneth Brandt  

SØGÅRDSSKOLEN Charlotte Kamp   Michael Zimmermann  

TJØRNEGÅRDSSKOLEN Rasmus Shermer  Jakob Garsdal Lykke  

TRANEGÅRDSKOLEN Klaus Munch Kjøller   Peter Gersvang  

RÅDHUSET:  

• Borgmester, Michael Fenger 

• Direktør for Børn og Skole, Kultur, Unge og Fritid, Anders-Peter Østergaard 

• Skolechef Hans Andresen 

• Souschef skole, Maria Bruun 

• Specialkonsulent, Mia Finnemann Schultz 

• Administrativ konsulent, Kirsten Larsen (ref.) 

GÆSTER:  

• Bjørn Otto Juhl Hansen, formand for Det Fælles Elevråd, Busses Skole 

• Hans Blohm Graversen, næstformand for Det Fælles Elevråd, Ordrup Skole 

 
Dagsorden:  

1. Velkomst - og velkommen til ny borgmester Michael Fenger / ved skolechef Hans Andresen  

2. Ressourcer på skoleområdet / fælles drøftelse 

Fælles drøftelse af skoleområdets økonomi med borgmester Michael Fenger. 

Punktet er i forlængelse af møde med skolebestyrelsesformænd og skoleledere vinter 2020/21, 

hvor der blev rejst spørgsmål om Gentofte Kommunes anvendelse af ressourcer på skoleområdet. 
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3. Det Fælles Elevråd / ved formand Bjørn Otto Juhl Hansen (Busses Skole) og næstformand Hans 

Blohm Graversen (Ordrup Skole). 

Årets mærkesag for det fælles elevråd er trivsel og coronalæring. På dette punkt præsenteres 

elevrådets konkrete bud på en trivselsskabende periode frem mod sommeren.  

Specialkonsulent Mia Finnemann Schultz (BSKUF) deltager som tovholder for det fælles elevråd. 

4. Genåbning efter corona / fælles drøftelse 

Fælles drøftelse af det sidste halvår af skoleåret 2020/21. 

5. Afrunding 

 
Ad) 1: Velkomst - og velkommen til ny borgmester Michael Fenger / ved skolechef Hans Andresen 

 

Hans Andresen bød velkommen. Borgmester Michael Fenger præsenterede sig selv, hvorefter alle 

skoleledere og skolebestyrelsesformænd kort præsenterede sig selv.  

 

Ad) 2: Ressourcer på skoleområdet (fælles drøftelse) 

 

Søren Skjerbek har tidligere udsendt et oplæg til drøftelse af fordeling af kommunale serviceudgifter.  

 

Søren præsenterede kort oplægget. Han pegede blandt andet på, at grundnormeringen ligger lavt på 

skoleområdet sammenlignet med de andre store serviceområder, hvilket giver udfordringer med at få 

driften til at hænge sammen.  

 

Borgmester Michael Fenger takkede for indbydelsen til mødet og pegede på 2 centrale temaer: 1. Hvor 

Gentofte Kommuner ligger i statistikken ift. andre kommuner og 2. Hvor mange ressourcer der er ude på 

skolerne.  

 

Michael Fenger adresserede derefter forskellige aspekter ift. ressourcer på skoleområdet i sit oplæg. 

Oplægget er vedhæftet som bilag.  

 

 

Ad) 3: Det Fælles Elevråd ved formand Bjørn Otto Juhl Hansen (Busses Skole) og næstformand Hans 

Blohm Graversen (Ordrup Skole) 

 

Hans Andresen bød repræsentanterne fra Det Fælles Elevråd velkommen. Repræsentanterne havde været 

på Skoleudvalgets møde dagen forinden for at fortælle om deres initiativer.  

 

Bjørn Otto Juhl Hansen og Hans Blohm Graversen præsenterede deres initiativer:  

I starten af januar måned sendte det Fælles Elevråd en spørgeskemaundersøgelse ud for at finde ud af, 

hvordan eleverne i 6 til 9 klasse havde det. Svarene der kom tilbage var bekymrende, da de pegede på, at 

eleverne er meget mindre motiveret til at gå i skole og oplever udfordringer med det sociale.  

 

Det Fælles Elevråd har på denne baggrund følgende råd/initiativer:  

1. Eleverne kan ikke sidde mere end 6 timer foran en skærm. Læreren mister eleverne, når eleverne 

sidder så længe foran skærmen. Det er også vigtigt at indskyde en pause, hvor eleverne kommer 

ud.  
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2. Break-out rooms skal også bruges til faglig sparring og konkrete gruppeopgaver m.m.  

3. Eleverne skal ud på trivselsdage og inkluder gerne eleverne i planlægningen.  

4. Det anbefales at sende eleverne på lejrskole, da det er et vigtigt boost til det sociale i klassen. 

Derudover anbefales det, at 9 klasserne kommer afsted på tur, inden de afslutter skolen.  

 

Alle punkter er enstemmigt vedtaget i det Fælles Elevråd. Punkterne er således bredt funderet blandt 

eleverne i Gentofte Kommune. Der blev ytret et ønske om, at skolerne vil overveje disse tiltag og særligt 

hvis der kommer en ny nedlukning.   

 

Hans Andresen bekræftede, at formand og næstformand præsenterede deres synspunkter for 

Skoleudvalget i går. Skoleudvalget anbefalede, at Det Fælles Elevråds fire ønsker til trivselsarbejdet med 

læring fra coronatiden sendes til skolerne. Desuden opfordrede Skoleudvalget til, at synspunkterne i 

Gentofte Fælles Elevråds arbejde drøftes på skolerne og i bestyrelsen.  

Dokumentet med Det Fælles Elevråds fire ønsker er vedhæftet.  

 
Ad) 4: Genåbning efter corona (fælles drøftelse) 
 
Hans Andresen præsenterede kort punktet:  
Efter sidste drøftelse af genåbning var der ønske om en drøftelse mere. Det går stærkt med at genåbne nu, 
og meldinger kommer med meget kort varsel.   
 
Til orientering var Maglegård sogn meget tæt på at lukke ned. Smittespredningen gik rigtig hurtigt, men der 
er styr på det nu. Dyssegårdsskolen var også meget hårdt ramt.  
 
Pt. er der ingen sogne i Gentofte Kommune der er ved at lukke ned.  
 
Det blev påpeget, at den seneste genåbning blev gennemført med få dages varsel, selvom smittetrykket var 
højt på daværende tidspunkt, og vi kunne have risikeret, at alle skoler blev lukket ned. Det skete dog 
heldigvis ikke. Mange kommuner åbnede som Gentofte Kommune, og kommunen var i tæt kontakt med 
Styrelsen for Patientsikkerhed. I det konkrete tilfælde var det en beslutning, som der ikke var enighed om, 
men der var mange aktører indblandet. 
Kommunen gjorde alt for at sikre, at der ikke var sundhedsmæssige udfordringer i det.  
 
Fra Anders-Peter Østergaard lød en stor tak til skolerne for det kæmpe arbejde, der er blevet gjort ifm. den 
seneste genåbning.   
 

Ad) 5: Afslutning 

 
På dette møde skulle der have været et punkt på dagsordenen vedr. skolernes arbejde med Unge-
profilundersøgelsen. Dette blev udsat til næste møde. Hans Andresen orienterede om, at der ikke er flere 
møder før sommerferien.  
 
Det blev besluttet, at det er Klaus Munch Kjøller (Tranegårdskolen) og Jan Eirik Olsen (Skovgårdsskolen) der 
planlægger næste møde. 
 
Rasmus Shermer (Tjørnegårdsskolen) oplyste, at han ikke længere er formand efter sommerferien. Han 
takkede for det gode samarbejde. 
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